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سرمقاله

اقتصاد یا فرهنگ یا هر دو ؟
ادامه از صفحه یک

حال سوال اساسی اینجاست ، چرا با وجود 
نهادهای فراوان فرهنگی در کشور، باید شاهد 
بروز چنین اتفاقاتی باشیم ، و این شرایط فرهنگی 
تا چه میزان می تواند در کیفیت زندگی افراد 

جامعه تاثیر بگذارد؟
ممکن است در پاسخ به این پارادوکس های 
و  تورم  وجود  برخی   ، سوال  این  و  فرهنگی 
مشکلات اقتصادی را دخیل بدانند  که توانسته 
تمرکز مردم را از رعایت اصول فرهنگی دور کند 
، اما در چند درصد از کشورهایی که مشکلات 
میزان  این  به   ، دارد  وجود  تورم  و  اقتصادی 
پارادوکس فرهنگی مشاهده می شود؟)که البته 
، مشکلات  کرونا  بیماری  گیری  همه  از   بعد 
نقاط  اکثر  در  کاری  بی  معضل  و  اقتصادی 
جهان وجود دارد(  آن چه مشاهده می شود 
این است که نهادهای متعدد فرهنگی با وجود 
هزینه های فراوانی که دارند  ، تا حدود زیادی 
بهبود  را  جامعه  فرهنگی  شرایط  اند  نتوانسته 
تعدد  از  های حاصل  کاری  موازی  و  ببخشند 
نهادهای فرهنگی ، باعث ایجاد نوعی بی نظمی 
و کندی و حتی در خیلی از موارد سردرگمی در 
اقدام های فرهنگی شده است.  آیا بهتر نیست 
و  بیشتر  تمرکز  در جهت   ، فرهنگی  نهادهای 
همچنین صرفه جویی در هزینه ها، آن هم در 
این شرایط خاص اقتصادی، با هم ادغام شوند؟  
آیا زمان آن نرسیده همان طور که برای بنزین یا 
کالاهای اساسی یارانه تعلق می گیرد، برای امور 
فرهنگی و هنری نیز یارانه تعلق گیرد؟ با توجه 
به گرانی خیلی از اقلام فرهنگی ، به طور آشکار 
خیلی از اقشار جامعه از حداقل های محصولات 
و کالاهای فرهنگی نیز برخوردار نیستند، و چطور 
از این افراد می توان خواست که به ارزش ها و 
فرهنگ والای خود پی ببرند و از محصول مناسب 
فرهنگی استفاده کنند ، در صورتی که به دلیل 

گرانی، دسترسی به آن ها ندارند. 
و  فرهنگ  که،  است  ذکر  به  لازم  پایان  در 
اقتصاد درکنار یکدیگر مهم و ارزشمند هستند 
تعادل   ، مخاطره شوند  دچار  کدامشان  هر  و 
جامعه از میان خواهد رفت، و فارغ از هرگونه 
حفظ  جهت  در   ، فرهنگی  حمایت  شعارهای 
فرهنگ و امنیت فرهنگی افراد جامعه، باید در 

عمل نیز  گام های اساسی و اصولی برداشت.

خبر

خبر

عراقچی درحاشیه جلسه دولت:
مذاکرات با اروپا ادامه خواهد 

داشت
وزیر امور خارجه کشورمان با تاکید بر اینکه 
سفر  درباره  می یابد،  ادامه  اروپا  با  مذاکرات 
لاوروف به تهران و اینکه وی حامل پیامی بوده 

است، تاکید کرد: قرار نبود پیامی بیاورد.
در  عراقچی  عباس  سید  ایسنا،  گزارش  به 
حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
گفت: ما دو روز پیش در ژنو دور جدیدی از 
مذاکرات با سه کشور اروپایی را انجام دادیم و 
این مذاکرات درباره مسایل هسته ای و بعضی 

مسائل دیگر بود.
وی ادامه داد: مذاکرات با اروپا ادامه می یابد و 
البته به هر حال فراز و نشیب خاص خود را دارد. 
سوالات و نکات متعددی هست که باید پاسخ 

داده شود. مذاکرات ادامه خواهد داشت.
وی درباره سفر وزیر خارجه روسیه به تهران 
و مذاکراتش بیان کرد: مذاکرات بسیار مفصلی 
داشتیم و درباره تمام مسائل منطقه و درخصوص 
طیف وسیع مسائل دوجانبه گفت وگوی مفصلی 
روسیه  مذاکرات  درباره  لاوروف  آقای  داشتیم. 
با آمریکا و مذاکرات خود با دیگران در منطقه 
گزارش مفصلی داد. وزیر خارجه افزود: پیامی 
در این دیدار وجود نداشت و قرار نبود پیامی 
بیاورد. وی در خصوص پاسخ تهران به سیاست 
برای  کشورها  محدودسازی  جهت  در  آمریکا 
فشار  تاثیر  تحت  ما  ایران، گفت:  با  همکاری 
فشار  سیاست  نمی کنیم.  مذاکره  حداکثری 
حداکثری هم جدید نیست و یکبار امتحان شده 
و نتیجه مثبتی نداشته است. ایران سالهاست 
مسیر پیشرفت خود را بدون توجه به تحریم ها 
دنبال کرده است. ایران با زور و فشار و زبان 
تهدید و تحریم مذاکره نخواهد کرد. ایران ثابت 
کرده به زبان احترام و کرامت پاسخ خواهد داد.

عراقچی در پاسخ به این پرسش که آیا در دیدار 
با امیر قطر، وی حامل پیام خاصی برای ایران 
بود، گفت: پیامی وجود نداشت و ما مشورت 
داشتیم.  ای  منطقه  مسائل  درباره  رایزنی  و 
مرتب  تماس  هم  منطقه  کشورهای  سایر  با 
داریم. اقتضای مسائل منطقه ای این است که 

با کشورهای منطقه مرتب مذاکره داشه باشیم.

عارف جلسه شورای عالی اداری: 
شایستگان را نباید حذف کرد

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به مصوبه 
ساماندهی موسسات آموزشی و استثنای برخی 
قبلی  نامه های  تصویب  از  موسسات  این  از 
انحلال  ناموفق  تجربه  به  اداری،  عالی  شورای 
برخی از این مراکز آموزشی در دهه های گذشته 
از دستگاه ها شأن  اشاره و تصریح کرد: برخی 
کلان  مدیریت  برای  نیروها  تربیت  در  فراملی 
دارند که در این وظیفه خود نیز نشان داده اند 

بسیار موفق هستند.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف صبح امروز 
)چهارشنبه( در جلسه شورای عالی اداری با تاکید 
از موسسات عالی آموزشی و  بر جایگاه برخی 
دانشگاه های وابسته به دستگاه های دولتی برای 
تربیت نیروی متخصص، کارآمد و متناسب با 
اهداف سازمان های مرتبط، تصریح کرد: عملکرد 
که  بوده  گونه ای  به  دانشکده ها  این  از  برخی 
کشورهای خارجی علاقمند به فرستادن دانشجو 
برای دوره های تخصصی هستند که نباید از این 

مزیت چشم پوشی کرد.
معاون اول رئیس جمهور در خصوص اصلاح 
دستورالعمل انتخاب، انتصاب و ارتقاء مدیران 
حرفه ای تصریح کرد: شایسته سالاری و انتخاب 
مدیران بر اساس عملکرد گذشته فرد و همچنین 
روال اداری و استخدامی حتماً پیگیری و اجرایی 
می شود، اما دولت با توجه به برنامه تربیت ۵۰۰ 
مدیر جوان و کارآمد به گونه ای در این مصوبه 
برنامه ریزی و اصلاح کرده است تا جوانان علاوه 
بر آموزش های لازم بتوانند پله های مدیریتی و 

ترقی به سمت مدارج عالی اداری را طی کنند.
وی تاکید کرد: پیشنهادات احتمالی اصلاحی 
برای اصلاح این دستورالعمل حتماً مورد توجه 
قرار گیرد تا شایستگان حذف نشوند. در مواقعی 
مدیری با تجربه کم عملکرد درخشانی داشته 
است که اینگونه استثنائات )نه به صورت قاعده( 

مورد توجه قرار گیرد.
عالی  شورای  جلسه  در  است،  ذکر  به  لازم 
فناوری،  و  تحقیقات  علوم،  وزرای  که  اداری 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آموزش و پرورش، 
بهداشت،درمان و آموزش پزشکی، امور خارجه 
و کشور، روسای سازمان اداری و استخدامی و 
برنامه و بودجه و همچنین مسئولان دستگاه های 
تصویب  به  توجه  با  داشتند،  حضور  مرتبط 
بر  مبنی   ۱۳۹۰ سال  اداری  عالی  شورای  نامه 
پژوهشی  و  آموزشی  موسسات  ساماندهی 
عالی  آموزش  مرکز  اجرایی،  دستگاه های 
هوانوردی و فرودگاهی کشور، دانشکده روابط 
بین الملل وابسته به وزارت خارجه و موسسات 
عالی آموزش و پرورش مدیریت و برنامه ریزی 
موارد  به  بودجه  و  برنامه  سازمان  به  وابسته 

استثناء مصوبه سال ۹۰ اضافه شدند.
همچنین در این جلسه که به ریاست معاون 
دستورالعمل  شد  برگزار  جمهور  رئیس  اول 
با  حرفه ای  مدیران  ارتقاء  و  انتصاب  انتخاب، 

نگاهی جامع و یکپارچه اصلاح شد.
در این راستا چگونگی انتخاب و انتصاب مدیران 
از چالش های اساسی  توانمند و شایسته یکی 
برای نظام اداری است که در این طرح و اصلاح 
مصوبه تلاش می شود برای انتخاب، انتصاب و 
شایستگی های  مدل  از  حرفه ای  مدیران  ارتقاء 
و  اداری  نظام  شرایط  با  متناسب  و  مناسب 
دستگاه های اجرایی و با درنظرگرفتن وجه تمایز 
واحدهای ستادی و عملیاتی آنها امکان شایسته 

گزینی فراهم شود.
طبق این مصوبه سطح بندی مدیران عملیاتی 
کمتر  مناطق  به  ویژه  توجه  سطح،  سه  به 
برخوردار، کسب اطلاع از سامانه جامع ارتقاء 
و انتصاب،  تدقیق سوابق تجربی و مدیریتی و 
توجه به قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل 

حساس درنظر گرفته خواهد شد.

مجمع  عضو  جلیلی،  سعید  از  فیلمی  انتشار 
تشخیص مصلحت نظام در فضای رسانه ای ، حرف 
و حدیث ها درباره جلسه انتخاباتی مشهور در مشهد 
او در یک  ای کشاند.  به فضای رسانه  بار دیگر  را 
نشست درباره »حکمت سیاسی اسلامی در قرآن« 
در  امسال  تیرماه  در  که  انتخاباتی  نشست  درباره 
مشهد برگزار شد؛ گفت: »در آن جلسه من، قالیباف 
و سردار قاآنی حضور داشتیم. حتی یک کلمه در 
مورد محور مقاومت صحبتی نشد. جناب سیدحسن 
}نصرالله{ هیچ تماسی با من نداشتند. خود قالیباف 
هم از این خبر کذب تعجب کرده بود. تکرار این دروغ 

اهانت به شهید نصرالله است«
فارغ از آنکه بازگو کردن یک دیدار پرسرو صدا آن 
هم بعد از چندماه که از انتخابات ریاست جمهوری 
می گذرد، بدون منظور و معنا نیست اما، به تقابل 
دوباره یاران قالیباف و جلیلی منجر شد. چنانچه، 
امیرحسین یزدان پناه، رئیس اداره اخبار مجلس در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »درباره آخرین جلسه 
انتخاباتی با حضور دکتر قالیباف سردار قاآنی و دکتر 
جلیلی در مشهد به دلیل پرهیز از خدشه به وحدت 
جریان انقلاب و وجود برخی اسامی و جزئیات که 
ذکر آن به خصوص در شرایط جنگی با رژیم صهیونی 
به مصلحت کشور، نبود تاکنون بنا نداشتیم حرفی 
بزنیم. با دروغ پردازی که انجام شد حجت تمام است 
و چاره ای جز انتشار شرح ماوقع جلسات چهارشنبه 

و پنجشنبه نیست.«
نویسد:  می  خود  گزارش  ادامه  در  آنلاین  خبر 
سیاسی  یار  و  رجانیوز  سردبیر  سلیمانی،  علیرضا 
انتشار یادداشتی در  با  جلیلی هم ساکت نماند و 
واکنش به توئیت رئیس اداره اخبار مجلس، در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: »هشت ماه است که در برابر 
دروغ ها سکوت کردیم و امروز، هیچ هدیه ای را بهتر 
از این نمی دانیم که تمام آنچه می خواهید را بگویید. 
همانطور که ادعای دروغین خود درباره جناب سید را 
پس گرفتید، تمام چیزهای بعدی که خواهید گفت 
را هم پس می گیرید. یک سینه حرف، موج زند در 

دهان ما...«
اما این تنها جدال یاران قالیباف و جلیلی بعد از 
پارسایی،  آنکه عباس  نبود، چه  فیلم شب گذشته 
رئیس ستاد انتخاباتی قالیباف در خراسان رضوی، نیز 
به روایت سعید جلیلی از جلسه انتخاباتی در مشهد 
با حضور قالیباف و سردار قاآنی واکنش نشان داده و 
از تحریف جلسه مهم میان قالیباف، سردار قاآنی و 
جلیلی انتقاد کرد او  در بخشی از رشته توئیت خود 
به ماجرای دیدار بردار سعید جلیلی با رهبر انقلاب 
پرداخت و نوشت: »پس از این جلسه آقای وحید 
جلیلی بعد از نماز فرصتی کوتاه برای دیدار با حضرت 
آقا پیدا کرد و پرسش را مطرح نمود که آیا شما به 
آقای قالیباف تکلیف کردید وارد عرصه انتخابات شود؟ 
کاندیدای  به  »شما  بود:  روشن  آقا  حضرت  پاسخ 
دیگر چه کار دارید؟ سوال خودتان را درباره نامزد 
مورد نظرتان بپرسید.« و هنگامی که صریحاً درباره 
آقا  حضرت  شد،  پرسیده  جلیلی  آقای  کناره گیری 
فرمودند: »من بنای ورود به عرصه انتخابات را ندارم 
اما توصیه من همان چیزی است که قبلاً به آقای 
قالیباف گفتم به ایشان بگوید«؛ حقیقتی که پس از 

انتخابات روشن شد.«
تقابل یاران قالیباف و جلیلی در تیرماه

اما چرا به یکباره این موضوع رسانه ای شد؟ برای 
پاسخ باید کمی به عقب و به زمان انتخابات ریاست 
جمهوری برگردیم. از همان ساعت های پس از پایان 
آخرین مناظره انتخاباتی در پنجم تیر ۱۴۰۳، زمزمه ها 
درباره به توافق رسیدن محمدباقر قالیباف و سعید 
جلیلی آغاز شد و در دو روز مانده خبر جلسه  ای 
در مشهد برای توافق بین سعید جلیلی و محمدباقر 
قالیباف منتشر شد، جلسه ای که در آن سردار قاآنی 

هم حضور داشت و هدف نیز وحدت بود. 
اما نه تنها وحدتی میان جلیلی و قالیباف حاصل 
نشد بلکه تا چند روز حامیان این دو کاندیدا، به جدال 
با یکدیگر در فضای مجازی می پرداختند. هر چند 
ابتدا، یاران جلیلی اقدام به تکذیب این جلسه کردند 
اما انتشار عکسی از سردار قاآنی در پرواز برگشت 
از مشهد مهر تاییدی برای برگزاری این جلسه شد. 
خاصه آنکه پایگاه خبری بهارنیوز در گزارشی مدعی 
شده بود که علاوه بر سردار قاآنی؛ »محسن رضایی، 

امیر حاجی زاده فرمانده هوافضای سپاه قدس و آیت 
الله مروی تولیت آستان قدس رضوی در این جلسه 

حضور داشته اند.
قالیباف،  حامیان  های  گفته  بنابر  حال،  این  با 
آن  در  اصولگرا  سیاسی  فعال  چیذری،  امیر  چون 
جلسه سعید جلیلی توصیه سردار قاآنی مبنی بر 
کناره گیری را نپذیرفته بود. کانال رسمی قالیباف هم 
درباره این جلسه نوشته بود: »تاکید دلسوزان نظام 
برای کناره گیری آقای جلیلی به دلیل بالا بودن رای 
دکتر قالیباف در نظرسنجی های دوقطبی و همچنین 
امکان دو قطبی سازی و ایجاد ترس از آقای جلیلی 
توسط رقیب بود که دیدیم اتفاق افتاد. اما این دلایل 
روشن مورد توجه دکتر جلیلی قرار نگرفت و نتیجه آن 
شکست جبهه انقلاب و پایان دورانی بود که شهید 

رییسی آن را آغاز کرده بود.«
اما ادعای یاران قالیباف درباره این جلسه با پاسخ 
های طرفداران جلیلی همراه شده بود. امیرحسین 
ثابتی، مشاور سعید جلیلی، در تقابل با حمله  های 
نوشت:  خود  تلگرامی  کانال  در  قالیباف  طرفداران 
»بعد از شمارش آرا، بعضی از هواداران آقای قالیباف، 
قالیباف  نفع  به  جلیلی  اول  دور  اگر  مدعی شدند 
او می توانست پزشکیان  کنار میرفت، در دور دوم 
را شکست دهد. اما این تحلیل از چند جهت غلط 
است؛ اول اینکه بر اساس شاخص مقبولیت، جلیلی 
رای بیشتری داشت و طبیعتا باید در صحنه باقی 
می ماند و بعد از پایان دور اول نیز معلوم شد که رای 
او حدود سه برابر قالیباف بوده و از این جهت، شاید 
اگر برعکس بود و ایشان به نفع جلیلی کنار میرفت 
جلیلی میتوانست همان دور اول کار را تمام کند. در 
دوگانه قالیباف و پزشکیان نیز پزشکیان پیروز بود با 
این تفاوت که حتما رای قالیباف به اندازه جلیلی نیز 

نبود.«
علیرضا کمیلی، عضو ارشد ستاد جلیلی در این 
خصوص گفته بود: »چون آقایان شروع به نوشتن 
کامل   ندارند  تمایل  همیشه  مثل  ظاهراً  و  کرده اند 
بنویسند مجبورم نکاتی را بگویم!بنای اجماع همواره 
بر کناره گیری افراد دارای رای کمتر بوده است ولی 
این دوره برخی  با حدس و گمان می گفتند اگر جلیلی 
با وجود سه برابر رای بیشتر از قالیباف کنار برود بهتر 
است... که ارقام نشان داد اگر دکتر قالیباف کنار 
می رفت بعید نبود که همان دور اول هم کار تمام 
شود. اما چه شد که ماجرا برعکس شد؟ یعنی اصرار 
کردند که باید شخص دارای رای بیشتر کنار برود؟! 
اینجا رسید که دکتر قالیباف فرمودند بنده  کار به 

حجت شرعی دارم برای ماندن... از چه کسانی؟ از 
آنها که به من تکلیف کردند بیایم! یعنی...! صبح روز 
بعد یکی از دوستان به رهبر معظم انقلاب مراجعه 
کرده و سوال می کنند و پاسخ منفی محکمی درباره 
می شود  دریافت  کاندیداها  از  شخصی  به  تکلیف 
نقش  ماجرا  این  در  دیگران  که  می شود  معلوم  و 

داشته اند نه رهبری معظم انقلاب.«
اما ماجرا به همین جا ختم نشد و در مهرماه امسال، 
هنگامی که سید حسن النصرالله به شهادت رسید، 
نامه »خدامی  انتشار  با  قالیباف  از هواداران  برخی 
حسن نصرالله در حرم امام رضا)ع(« مدعی شدند 
که در جلسه انتخاباتی تیر ماه در مشهد برای ایجاد 
اجماع بین جلیلی و قالیباف، سید حسن نصرالله هم 
حضور داشته و خواهان کناره گیری جلیلی به نفع 
قالیباف شده است. ادعایی که از سوی محمدحسین 
مصباح، حسین اسدی واعظ و دیگر چهره های نزدیک 
به محمدباقر قالیباف تکرار شد و در آخر هم این خبر 

از سوی یاران جلیلی تکذیب شد.
آغاز جدال میان جلیلی_ قالیباف؛ رقبای دیروز، 

دشمنان امروز
رویای قالیباف و جلیلی  برای رسیدن به پاستور بر 
کسی پوشیده نیست؛ تجربه حضور در چند دوره در 
انتخابات ریاست جمهوری نیز گواه این ادعا است. 
خاصه آنکه سعید جلیلی در رقابت های انتخاباتی 
این  به  برای رسیدن  است  که ۱۱ سال  کرد  اعتراف 

کرسی زنبیل گذاشته است.
رقابت های قالیباف و جلیلی ابتدا از همان سال 
۹۲ و انتخابات ریاست جمهوری آغاز شد که عدم 
انصراف جلیلی منجر به باخت اصولگرایان و چندپاره 
شدن سبد رأیشان شد. فارغ از آن، گفتمان جلیلی 
و قالیباف زاویه هایی جدی با یکدیگر دارند، واضح و 
شفاف است؛ آنها حتی در همان روزهای انتخابات 
و برگزاری مناظرات انتخاباتی، یکدیگر را از طعنه و 
کنایه بی نصیب نگذاشته اند؛ وقتی جلیلی با کنایه 
سابقه کار اجرایی قالیباف یعنی نقطه افتخار قالیباف 
به خودش را، به ریشخند گرفته بود: »انجام دادن 
وقتی  یا  نیست؛  اجرایی«  کار  عمرانی  پروژۀ  چند 
قالیباف عدم سابقه مدیریتی جلیلی را به روی این 
نامزد جبهه پایداری آورده بود: »نباید رئیس دولتی 
روی کار بیایید که آگاه به مسائل نباشد و اقتدار 
عالی  سطح  در  مدیریت  نمی شود  باشد؛  نداشته 
کشور را به کسی سپرد که مدیریت قوی نداشته 

باشد.«
همچنین نباید از یاد برد که حامی سفت و سخت 

پایداری، در طول چهار سال  جلیلی، یعنی جبهه 
و  بود  قالیباف  مخالف  جبهه  در  یازدهم،  مجلس 
دعواهای تند آنها از چشم کسی پنهان نماند؛ از متهم 
کردن قالیباف به دستکاری بودجه گرفته تا ماجرای 
سفر خانواده رئیس مجلس به ترکیه و ماجرای شاسی 
بلندها و ...؛ اینها دستپخت افرادی نزدیک به این 
طیف بودند که حالا پشت سر جلیلی قرار گرفته اند.

قالیباف، زیر تیغ حملات جلیلی چی ها
اما بازگو شدن ماوقع یک جلسه پرسر و صدا در ایام 
رقابت های انتخاباتی آن هم بعد از چند ماه به چه 
علت بود؟ پاسخ به این سوال را می توان در توئیتی 
که امیرحسین ثابتی، مشاور ارشد سعید جلیلی پیدا 
کرد؛ »هیچ وقت بنای دکتر جلیلی و هوادارانش این 
نبود که جلسه مشهد با این جزئیات بازخوانی شود 
اینکه روایت آن جلسه به نفع جلیلی بود( اما  )با 
حجم دروغ ها و بی اخلاقی ها باعث شد که این اتفاق 
بیفتد. امروز هم به وفاقیون توصیه می کنم ماشین 
لجن پراکنی و دروغ پردازی هایشان را ۸ ماه بعد از 
انتخابات خاموش کنند، وگرنه حرف های بیشتری هم 

وجود دارد که روزی منتشر خواهد شد.«
در واقع منظور ثابتی از وفاقیون، اشاره به حضور 
محمدباقر قالیباف در کنار مسعود پزشکیان و دولت 
چهاردهم دارد. همراهی قالیباف با دولت چهاردهم 
در عدم ابلاغ قانون عفاف و حجاب، رفع فیلترینگ 
و عدم همراهی با استیضاح وزیر اقتصاد به مذاق 
جلیلی چی ها خوش نیامده و در چند روز اخیر، او را 
آماج حملات و توهین های خود قرار داده و از چند 
جبهه به او حمله می کنند. گویی حمله و تحت 
فشار قراردادن سران قوا برای اجرای قانون عفاف و 
حجاب و استیضاح وزیر اقتصاد، به دستور کار رئیس 
دولت سایه و یاران او تبدیل شده است، یک روز 
کفن پوشان به خیابان می آیند و شعار می دهند، 
روز دیگر از تریبون های مجلس برای ارعاب آنان باز 
می شود. عده ای هم در فضاهای مجازی مامور به 

خدمت شدند تا به تخریب رقبای جلیلی بپردازند. 
در این میان، باید منتظر شد و دید که سرنوشت 
جدال میان سعید جلیلی و محمدباقر قالیباف به 
کجا ختم خواهد شد؛ آیا رقابت های میان این دو 
ادامه خواهد داشت یا آنکه یکی از آنان در کشمکش 
مجبور به عقب نشینی خواهد شد؟ آنطور که به نظر 
می رسد یاران جلیلی، با ایجاد فشارهای چند جانبه، 
می خواهند به خواسته خود برسند، باید دید وفاق 
میان سران قوا می تواند منجر به شکست آنان در 

رسیدن به آمال و خواسته هایشان شود یا خیر؟

معاون اجرایی رئیس جمهور، تاکید کرد: اصلا استیضاح وزیر به نفع 
نیست؛ ان شاءالله نمایندگان مجلس کمک خواهند کرد تا استیضاحی 

صورت نگیرد یا استیضاح رای نیاورد.
به گزارش ایسنا محمدجعفر قائم پناه در حاشیه جلسه هیات دولت 
- چهارشنبه هشتم اسفند ماه - در جمع خبرنگاران در پاسخ به این 
پرسش که هدف از سفر رئیس جمهور به اطراف استان تهران چیست؟ 

بیان کرد: هدف مانند سایر سفرهای استانی است که ریاست جمهور 
ارتباط مستقیم با مردم داشته باشد و مشکلات آنان را بررسی کند.  در 
جهت توسعه شهرها و به خصوص پیرامون  تهران اگر می توانیم کمک 
کنیم. مهم ترین کار ما بررسی اوضاع اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی و 
گفت وگوی رو در رو با مردم و شنیدن بدون واسطه مشکلات مردم 
است. معاون اجرایی رئیس جمهور در پاسخ به این پرسش که آیا در 

شرایط فعلی استیضاح وزرا را به سود کشور می دانید، بیان کرد: اصلا 
استیضاح وزیر به نفع نیست؛ ان شاءالله نمایندگان مجلس کمک 
خواهند کرد تا استیضاحی صورت نگیرد یا استیضاح رای نیاورد. شرایط 
کشور شرایطی نیست که وزرا از مجلس رای عدم اعتماد بگیرند. احتمالا 
نمایندگان مجلس منافع ملی را بهتر درک خواهند کرد و امیدوار هستیم 

که با رای بالایی وزیر اقتصاد از مجلس بار دیگر رای اعتماد بگیرد.

قالیباف تاوان همراهی با وفاق را می دهد؟

جدال بر سر جلسه شبانه مشهد
گروه سیاسی- سعید جلیلی در سخنانی تازه که رسانه های نزدیک به او منتشر کرده اند، از یک جلسه پر حرف و حدیث انتخاباتی در مشهد با حضور 

محمدباقر قالیباف و اسماعیل قاآنی سخن گفت از سوی دیگر رئیس ستاد انتخاباتی قالیباف به آن واکنش نشان داد.

استیضاح وزیر به نفع نیستقائم پناه:

همراهی 
قالیباف با دولت 

چهاردهم در 
عدم ابلاغ قانون 
عفاف و حجاب، 
رفع فیلترینگ 

و ... به مذاق 
جلیلی چی ها 
خوش نیامده 
و در چند روز 

اخیر، او را 
آماج حملات 
و توهین های 

خود قرار دادند

رئیس جمهور با بیان اینکه جنگی که امروز درگیر آن هستیم از جنگ ۸ ساله 
سخت تر است؛ چرا که در جنگ اقتصادی دشمن تلاش می کند ما را مقابل 
هم قرار دهد و از این اختلافات سوءاستفاده کرده و اهداف خود را محقق کند، 
گفت: این روزها در حالی که بیش از هر زمان دیگری به انسجام و همدلی نیاز 
داریم، برخی سعی می کنند تقصیر همه مشکلات را گردن وزیر اقتصاد بیاندازند.

به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان شامگاه سه شنبه در دیدار مجمع نمایندگان 
استان های گلستان، مازندران و گیلان، با بیان اینکه گلایه ها و مشکلاتی که 
مطرح کردید ما را رنج می دهد، اظهار کرد: مشکلات جامعه و مردم باعث 
ناراحتی ماست و از سوی دیگر فشارهای بیرونی نیز هر روز افزایش می یابند؛ ما 
همه تلاش خود را برای مدیریت وضعیت و عبور از مشکلات به کار گرفته ایم و 
تلاش کردیم با وفاق و همراهی همه بخش های دیگر نظام، تصمیمات کارسازی 
اتخاذ کنیم، اما این روزها در حالی که بیش از هر زمان دیگری به انسجام و 
همدلی نیاز داریم، برخی سعی می کنند تقصیرات را گردن وزیر اقتصاد بیاندازند.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه بنده عهد کردم که هیچ گاه دروغ نگویم، افزود: 
سعی کرده ایم فارغ از گرایش، قومیت و جنسیت، صرفا بر اساس شایستگی ها 
از همه افراد توانمند بهره بگیریم، اما برخی فقط به دنبال راه انداختن دعوا و 
تشدید اختلافات هستند. من قدردان همراهی و همدلی عموم مسئولان و 
بخش های نظام هستم، اما از کسانی که به اختلافات دامن می زنند، می پرسم که 
آیا مشکلاتی که امروز با آنها مواجه هستیم تازه به وجود آمده یا حاصل همین 

اختلاف افکنی و دعواهایی است که مانع حل مشکلات بوده است.

پزشکیان بار دیگر بر اهمیت وفاق و همدلی همه مسئولان برای عبور موفق 
از شرایط سخت فعلی تاکید کرد و افزود: آیا مشکلات فعلی با استیضاح وزیر 

اقتصاد حل خواهد شد!
رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه دولت به دنبال این است که به مردم در 
زمینه مشکلات معیشتی کمک کند و بر همین مبنا منابع لازم برای توزیع دو 
مرحله کالابرگ تا قبل از عید نوروز فراهم شده است، تصریح کرد: دشمن به 
دنبال این است که با افزایش فشارها ما را به جان هم بیاندازد و خود از وضعیت 

پیش آمده سوءاستفاده کند، لذا ما نباید در میدان آنها بازی کنیم.
پزشکیان با اشاره به اینکه دولت تفویض اختیارات به استانداران را در چارچوب 
تسهیل استفاده از ظرفیت های استان ها به خصوص در مناطق مرزی برای کمک 
به رفع مشکلات دنبال می کند، گفت: بر اساس این طرح استانداران اختیارات 
مورد نیاز خود را احصا کرده و تحت نظارت معاونت حقوقی ریاست جمهوری، با 
وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی برای تعیین ساختار اجرایی آنها رایزنی خواهند 
کرد؛ اختیارات استانداران در چارچوب راهکارهای تحقق اهداف سند چشم انداز 
و سیاست های کلی و کلان کشور افزایش خواهد و تفویض اختیارات بیشتر به 

معنای آن نیست که هر کس هر کاری خواست انجام دهد.
رئیس جمهور با بیان اینکه استان ها ظرفیت های زیادی دارند و با بهره گیری 
برای  می توان  زیادی  کارهای  ظرفیت ها  این  از  شده  برنامه ریزی  و  مناسب 
رفع مشکلات کشور انجام داد، خاطرنشان کرد: ادعای اینکه دولت به دنبال 
فدرالیسم است، به هیچ وجه صحیح نیست؛ دولت به دنبال این است که 

با اعطای اختیارات لازم، زمینه نقش آفرینی موثرتر مدیران میدانی را در حل 
مشکلات را فراهم کند.

پزشکیان در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه طرح های توسعه ای 
از جمله ساخت نیروگاه تولید برق،  و سرمایه گذاری در بخش های مختلف 
توسعه راه ها و راه آهن و ارتقای ظرفیت های اقتصادی دیگر کشور را شخصا و 
به شکل مستمر و منظم پیگیری می کند، اظهار داشت: استان های مرزی کشور 
فرصت های بی نظیری دارند که مدیران محلی هم آنها را بهتر می شناسند و هم 
بهتر می توانند آنها را بالفعل کنند، لذا در حال هماهنگی هستیم تا با مدیریت 
کلان دولت اجرای طرح های توسعه ای و سرمایه گذاری پس از تفویض اختیارات 
لازم، با مدیریت میدانی مسئولان استانی با سرعت و جدیت بیشتر دنبال شوند.
رئیس جمهور در ادامه تامین معیشت، درمان، مسکن مردم و نیز نهضت 
تحول نظام آموزش کشور و ارتقای زیرساخت های حمل و نقل جاده ای و ریلی 
کشور را از اولویت های کاری دولت عنوان و تصریح کرد: از نمایندگان مجلس 
نیز می خواهیم که دولت را در اجرای برنامه تفویض اختیارات به استانداران برای 
افزایش قدرت مانور و عمل مدیران میدانی در حل مشکلات کشور یاری کنند؛ 

نباید با دامن زدن به اختلافات در دام دشمنان گرفتار شویم.
پزشکیان گفت: جنگی که امروز درگیر آن هستیم از جنگ ۸ ساله سخت تر 
است؛ چرا که آنجا آشکارا بمب و موشک به کشور شلیک می کردند، اما در 
جنگ اقتصادی دشمن تلاش می کند ما را مقابل هم قرار دهد و از این اختلافات 

سوءاستفاده کرده و اهداف خود را محقق کند.

پزشکیان با تاکید بر اینکه نباید در زمین دشمن بازی کرد
برخی سعی می کنند تقصیرات را گردن وزیر اقتصاد بیاندازند
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